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ÚÚÚVVVOOODDDNNNÍÍÍKKK   
 
 
Nynější adventní čas, mrazivé počasí, sníh za okny a 
dlouhé zimní večery přímo vybízí k posezení u krbu a 
zamyšlení se nad pomalu končícím rokem. Samozřejmě 
jsou před námi hlavně vánoční svátky, těšíme se na 
atmosféru vánoc, děti na dárky, které najdou pod 
stromečkem, a plánujeme, co budeme dělat  v novém roce 
2010. A tak právě v těch několika posledních dnech a 
hodinách adventu je dobré uvědomit si, že advent je 
především časem naděje a klidu.  
 
Zkusme se zamyslet co to vlastně je naděje. Je to 
perspektiva budoucnosti, kterou potřebujeme k práci, vývoji, 
pokroku, životu. Je to očekávání budoucnosti a každý ji 
vkládá do něčeho jiného. Někdo vidí naději na zajištěnou a 
možná lepší budoucnost v penězích, v investicích, i když 
právě v této době se tato forma naděje ukazuje jako 
marnou. Jiní ve své schopnosti, další vkládají naději do 
svých blízkých, do rodiny nebo Boha, jako to dělají 
křesťané, kteří berou advent jako nadějné očekávání 
příchodu Spasitele na tento svět.  
 
Ať už vkládáme naději do čehokoliv, je důležité ji mít. Kdosi 
řekl: „Naději ztratit znamená všechno ztratit.“ A tak nám 
všem přeji do času adventu, času Vánoc a příštího roku 
mnoho naděje a dobrou mysl. 
 

 
Anna Kupková 

        

 

Prosinec  2009 
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ZZZEEE   ŽŽŽIIIVVVOOOTTTAAA   OOOBBBCCCEEE   
 

ZPRÁVA O ČINNOSTI ZASTUPITELSTVA 
V ROCE 2009 

 
V každém závěru roku skládáme účet z činnosti 
zastupitelstva. Letos ve 3. roce volebního období 
zastupitelstvo pokračovalo ve svém programu dalšího 
zvyšování kvality bydlení, zlepšování životního 
prostředí a vzhledu obce, rozvíjení společenského a 
kulturního života v obci. Zastupitelstvo realizuje, dle 
objevujících se možností, jednotlivé body svého 
programu, využívá však také návrhů občanů a 
aktuálně se vyskytujících příležitostí k prospěchu 
obce. 
 
Práce na územním plánu obce pokračují, bohužel 
pomalu, s mnoha komplikacemi, ale přece jen 
pokračují, dokončeny budou v příštím roce. Původní 
záměry byly silně redukovány, neprošly pro své větší 
zábory zemědělské půdy. Dokončuje se návrh 
územního plánu a začne znovu jeho projednávání. 
Bude, samozřejmě, k nahlédnutí a připomínkám 
vlastníkům pozemků a veřejnosti.  
 
Největší díl obecních finančních prostředků byl 
vložen do výstavby místních komunikací. Byla 
postavena komunikace od akátu směrem k pískovně, 
k nově budované ulici rodinných domů. Stavební 
firma MS stavby, s.r.o. zde v podstatě pokračovala 
v návaznosti na vloni dokončenou cestu k akátu. 
Stavba byla spolufinancována s developerskou 
firmou OBM forest, a.s. Podíl obce na ceně stavby 
byl  664.386 Kč.  
 
V souvislosti s výstavbou inženýrských sítí nové ulice 
u pískovny byla vedena nová přípojka veřejného 
osvětlení této ulice podél nové komunikace. Využili 
jsme zde situace a připojili na kabel veřejného 
osvětlení další stožáry podél celé délky nové 
komunikace. Toto rozšíření stavby operativně zajistila 
firma Blesk, s.r.o. Akce stála  76.741 Kč. 
 
Další významnou komunikací, která byla letos 
postavena, je cyklistická stezka Hlušovice – 
Bohuňovice – Bělkovice, Lašťany. Byla slavnostně 
otevřena počátkem září. Ke zhotovení stavby byla 
vybrána firma Modos, a.s. z Olomouce. Na celkových 
nákladech 12 mil. Kč se podílely evropské fondy, 
prostředky českého státu a prostředky tří 
zúčastněných obcí. Celkové náklady na hlušovickou 
část, která obsahuje cestu v délce 688 m a mostek 
přes Dolanský potok činí 3.847.581  Kč, z toho podíl 
obce Hlušovice  588.714 Kč.  
Při otevírání stezky bylo s panem primátorem města 
Olomouce Novotným dohodnuto společné dokončení 
této stezky do Olomouce.  

Nepodařilo se, bohužel, dokončit v letošním roce 
plánovanou výstavbu poslední části chodníku 
v Loučkách. Důvodem byl nedostatek finančních 
prostředků. Už v pololetí jsme museli začít omezovat 
zbytná vydání, příjmy obce nenaplňovaly plánovaný 
rozpočet.  Počítáme však, že tato stavba bude prioritní 
v příštím roce. 
 
Připravili jsme také projekt výstavby parkovišť u 
obecního úřadu, u rybníka a u hřbitova. V současné 
době probíhá územní a následně stavební řízení pro 
tuto stavbu. Po dohodě se Správou silnic Olomouckého 
kraje by se částečně opravila i komunikace před OÚ a 
kostelem. 
 
Větší finanční prostředky byly letos investovány do 
vybavení hříště. Firma Sibera, s.r.o. nám 
rekonstruovala tenisový kurt a za pomoci místní firmy 
Sudolský, s.r.o. a dobrovolníků z řad občanů jsme 
vybudovali přístřešek nad lavicemi. Rekonstrukce 
tenisového kurtu stála 209.405 Kč, stavba přístřešku 
314.056 Kč. Obě stavby již letošní sezonu sloužily 
návštěvníkům hřiště.  
 
Do údržby a rozšiřování obecní zeleně jsme letos 
investovali spíše více práce než peněz. Provádělo se 
ošetřování loňských výsadeb (pomník, hřbitov, Loučky, 
alej dubů z Louček k lesu).  
Vysázeli jsme novou alej vedoucí od mostu přes 
Trusovku k pramenu kyselky u železniční trati. Celkem 
85 stromů a 65 keřů. Část této aleje se nachází, po 
dohodě s obcí Bohuňovice, na katastru Moravská 
Loděnice. Tato akce mi osobně udělala velkou radost.  
7. listopadu, v den výsadby, byl škaredý, mlhavý 
podzimní den, mrholilo. Přesto přišlo sázet novou alej 
přes 40 dobrovolníků.  Vzhledem k tomu, že alej byla 
vysázená svépomocí, dostala obec 100 % dotaci na 
materiál. Celkem 38.966 Kč. 
 
Podobně dobrou zkušenost s osobní angažovaností 
občanů jsme letos měli s přípravou kostelní zahrady 
na celkovou rekonstrukci. Základního čištění zahrady 
od náletových dřevin, suchých stromů a dalších prací se 
účastnilo po několik sobot vždy kolem 10 – 15 
dobrovolníků. V letním období jsme zahradu pravidelně 
sekli. V současné době je připraven projekt revitalizace 
této zahrady. Vznikne z ní, se souhlasem vlastníka 
Farního úřadu v Bohuňovicích, park. Rozpočtové 
náklady na revitalizaci přesáhly 800 tis. Kč. Budeme se 
zde ucházet o dotaci z Operačního programu životního 
prostředí. 
V letošním roce jsme zkoušeli způsob odvozu 
biologického odpadu (tráva ze sečení, listí na podzim). 
Odvoz zajišťovala naše odpadová firma Remit, s.r.o ze 
Šternberka.  

Pokračování na straně 3 
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Pokračování ze strany 2 
 

Služba spočívala v krátkodobém sobotním přistavení 
kontejnerů na biologický odpad na určených místech.              
Tato forma se příliš neosvědčila. Řada občanů není 
v sobotu, v době přistavení kontejneru, doma, 
kontejnery byly přistavovány občas nespolehlivě.  
Zvolili jsme proto pro příští rok jinou formu, svoz 
z nádob na biologický odpad. Pokud jde o náklady, 
jsou obě formy srovnatelné, bohužel dost nákladné. 
(V roce 116.181 Kč/rok). Způsob se sběrnými 
nádobami pak přinese ještě jednorázový náklad cca 
1.000 Kč na pořízení nádoby na každého producenta 
biologického odpadu.  
 
Podobný pokus nás čeká v letošní zimě se sněhem. 
Jak známo, parlament schválil zákon, který ukládá 
úklid sněhu z komunikací a chodníků jejich 
majitelům, tj. obcím a městům. Zákon je nereálný a 
povede k výraznému zhoršení schůdnosti 
chodníků, než tomu bylo dosud.  
Naše obec zakoupila pro úklid chodníků novou 
sněhovou frézu. Pro údržbu místních komunikací 
a chodníků máme přes zimu 2 pracovníky. 
Našeho údržbáře a 1 občana, který u nás v tuto dobu 
vykonává veřejně prospěšné práce. Jeden bude 
odhrnovat sníh z místních komunikací, druhý bude 
odklízet chodníky. Ten, byť vybaven mechanizací, 
nemá šanci nahradit desítky lidí, kteří dosud před 
svými domy sníh odklízeli.  Musíme tedy určit pořadí 
chodníků, které se budou postupně odklízet. Obec se 
také pojistila proti úrazům, které se mohou přihodit 
na neodklizených chodnících. Přes všechna ta 
opatření prosíme občany, aby i nadále odklízeli sníh 
před svými domy a pomohli tak udržet chodníky 
bezpečně schůdné. 
 
Obecní úřad byl vybaven dalším up-gradem na 
zařízení Czech point, které umožňuje našim 
občanům rychlejší kontakt s některými státními 
institucemi. Byl rovněž zaveden provoz datových 
schránek. 
 
V roce 2009 se v naší obci událo mnohé v oblasti 
společného kulturního a sportovního života. 
V současnosti pracují v kulturní a sportovní komisi: 
Sylva Adamovská, Pavel Adamovský, Markéta 
Dejmalová, David Friedecký, Tomáš Kotyza, Anežka 
Kouřilová, Jaromír Malý, Libor Tisovský, Jiří Volek a 
Jaroslava Zacpalová.  
V únoru se podařil zorganizovat první turnaj 
v bowlingu. V březnu proběhl II. obecní 
reprezentační ples, v květnu sportovní den pro děti, 
v červnu obecní letní slavnost a na podzim pak 
ochutnávka vína. Proběhla i výstavka Betlémů a 
ještě nás čeká vánoční koncert 27. 12. 2009. Tento 
výčet akcí je bohatě doplněn akcemi Spolku žen 

Hlušovice (Dětský karneval, Pálení čarodějnic, Cvičení 
s Míšou, Drakiáda, Uspávání broučků, vánoční jarmark 
atd.), akcemi seniorů (různé výlety a společenské večery 
nejen pro seniory) a fotbalistů.  V tomto roce opět 
pokračovaly úspěšné taneční kurzy manželů Malých a 
velmi dobře funguje dětský koutek Skřítek. Novinkou 
v tomto roce je zavedení jazykových kurzů pro děti a 
dospělé, výuky hry na flétnu pro děti a výtvarný kroužek 
pro děti.  
A v naší obci se rozvíjí i soukromé aktivity pro 
obyvatelstvo, například turnaj v nohejbale, už 
poněkolikáté pořádaný panem Berzédim, turnaj v beach-
volejbalu pořádaný manžely Teplými, kteří pro nás 
připravili i odpoledne country tanců na konci června.   
 
 
Informace o akcích jsou pravidelně uveřejňovány 
v obecním časopise Co? v Hlušovicích. I tady došlo ke 
změnám v redakční radě a díky novým členkám se nám 
možná podaří zase trochu pozměnit tvář tohoto našeho 
periodika. Současná redakční rada časopisu tedy 
pracuje ve složení:  Sylva Adamovská, Markéta 
Dejmalová, Ing. Augustin Gec, Hana Křížová, Anežka 
Kouřilová, Anna Kupková, Zdeněk Malének, Martina 
Rescio Loučková, Jaroslava Zacpalová. 
 
Obec Hlušovice tedy patří k těm obcím, ve kterých to 
žije. A to i přes těžkosti a omezené finanční možnosti. A 
znovu a opět se opakuji, že to vše je možné díky 
nadšenému nasazení a obětavosti pár lidí. Těmto lidem 
patří především můj i váš dík. A váš dík můžete nejlépe 
vyjádřit tím, že se společných akcí budete hojně 
účastnit. 
 
Zastupitelstvo obce Hlušovice děkuje všem 
ochotným občanům za jejich spolupráci a aktivitu, 
která činí obec živým společenským organismem - 
společenstvím občanů dobré vůle.  
 

Ing. Augustin Gec, starosta 
Jaroslava Zacpalová, místostarostka 

 
 
 
 

Zastupitelstvo obce Hlušovice 
přeje všem občanům 

pěkné, příjemné vánoční svátky, 
veselého Silvestra, 

hodně zdraví, štěstí a úspěchů 
do Nového roku 2010. 
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NÁZVY ULIC V HLUŠOVICÍCH 

 
Hlušovice se velmi rozšířily. Přibyly nové ulice, 
desítky nových domů a stovky nových obyvatel. 
V průběhu letošního roku se zvýšil počet obyvatel 
obce na 710. Cizí návštěvníci obce se již těžko v obci 
orientují.  
O názvech ulic jsme začali uvažovat na jaře roku 
2008. Vyhlásili jsme tenkrát anketu, ve které občané 
mohli projevit svůj názor na pojmenování ulic. Anketa 
se bohužel s velkým zájmem nesetkala, přišly jen dva 
návrhy. 
Pojmenování ulic se však stalo stále potřebnějším, 
jeho další odklady by přinášely jen větší problémy. 
Zastupitelstvo ve spolupráci se Spolkem žen nakonec 
došlo ke způsobu označení hlušovických ulic.  
Vychází ze základních orientačních vlastností 
jednotlivých ulic. Zvolili jsme tedy způsob spíše 
pragmatický, než třeba poetický, nebo číselný, či 
jmenný 
Zastupitelstvo obce Hlušovice na svém zasedání dne 
17. 12. 2009 schválilo navržený seznam názvů ulic. 
Usnesením zastupitelstva vstupují názvy ulic obce 
v platnost. 
Mapa s usnesením zastupitelstva bude dodána na 
katastr nemovitostí a všechny ostatní instituce, 
kterých se to dotkne. Mapa s ulicemi je distribuována 
s tímto čtvrtletníkem Co? v Hlušovicích všem 
občanům v obci, je zveřejněna na úřední tabuli obce. 
Tabulky s názvy ulic máme v plánu instalovat 
v průběhu r. 2010. 

Ing. A. Gec, starosta 
 
 

 
ODPADY A POPLATKY V ROCE 2010 

 
V oblasti sběru a likvidace odpadů se toho v minulém 
roce událo dost nového. Rozšířily se možnosti pro 
sběr tříděného odpadu. Vyzkoušela se možnost 
mobilního sběru biologického odpadu ze zahrádek. 
Na základě tedy těchto zkušeností a nových 
ekonomických podmínek zastupitelstvo obce 
Hlušovice rozhodlo o nových obecně závazných 
vyhláškách. 
 
I.  
Obecně závazná vyhláška obce Hlušovice č. 
1/2009, která upravuje systém shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních opadů a nakládání se stavebním 
odpadem.  
 
Tato vyhláška přináší několik změn, a to zejména: 

- Rozšíření možnosti třídění komunálního 
odpadu o rozdělení skla na barevné a bílé  

 
 

- Začlenění sběru a svozu biologicky 
rozložitelného odpadu do systému likvidace 
komunálního odpadu v naší obci 
 

Obecně závazná vyhláška č. 1/2009 samozřejmě 
zrušuje obecně závaznou vyhlášku č. 1/2007 obce 
Hlušovice. 
 
II.  
Obecně závazná vyhláška č. 2 /2009 obce Hlušovice, 
která stanovuje místní poplatek za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů.  
 
Poplatek je stanoven paušálně, a to na 500 Kč za 
osobu (poplatníka). Navýšení tohoto poplatku oproti 
současnému ve výši 400 Kč/osobu je dán rozšířením o 
likvidaci biologického odpadu ze zahrádek. Ale i tak 
obec bude na každého občana doplácet významnou 
částku.  
Tato   vyhláška   zrušuje  obecně  závaznou  vyhlášku  
č. 2/2007 obce Hlušovice. 
 
Bohužel prozatím nedošlo ke změnám v českých 
zákonech tak, aby tato vyhláška mohla dobře stanovit 
poplatníka. Poplatník je i nadále fyzická osoba, která má 
v naší obci trvalé bydliště, anebo rekreační chatu pro 
vlastní účely. A tak i nadále někteří, kteří tu s námi trvale 
žijí i několik let a kteří se ještě stále nepřihlásili 
k trvalému bydlišti v naší obci, jsou z povinnosti platit 
tento poplatek v naší obci jaksi vyčleněni. To by 
samozřejmě nevadilo, kdyby svoz odpadu 
organizovaného obcí pravidelně nevyužívali, nebo 
kdyby měli s obcí uzavřenou smlouvu o nějaké formě 
úhradu služeb. Ale opak je pravdou. A nezastaví je ani, 
že vlastně jejich sousedé, se kterými se určitě i 
kamarádí, za ně poplatky obci platí.  
 
 
III.  
Stočné 

 
Pro rok 2010 je zastupitelstvem schválena nová výše 
poplatku za stočné a to, na 17 Kč/m3, což při spotřebě 
(dle skutečnosti z roku 2008) 40,15 m3 na osobu činí 
683 Kč na osobu za rok. 
 
Podrobnější informace naleznete na našich 
internetových stránkách či přímo na obci. 

Jaroslava Zacpalová 
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ZPRÁVA SOCIÁLNÍ KOMISE 
 
Narození: Zabloudil Erik, Maderová Zuzana, 
Čtvrtlíková Markéta, Zbořilová Barbora 
 
Dne 28. listopadu 2009 bylo vítání nových 
občánků. Byli vítáni tito občánci. 
Baron Daniel, Čtvrtlíková Markéta, Maderová 
Zuzana, Srovnalíková Sofie, Tisovský Mikuláš. 
 
Výročí: 

Říjen:  
Navrátil Vladimír 55 let 
Šuba Miroslav 80 let 

Listopad: 
Římský Jaroslav 75 let 
Švrčinová Drahomíra 80 let 

Prosinec: 
Pospíšilová Marie 55 let 
Vrtal Miloslav  55 let 

 
Všem narozeným a jubilantům 

blahopřejeme! 
 

Za sociální komisi přeji všem  
šťastné a veselé Vánoce,  

hodně zdraví v Novém roce 2010. 
 

Za sociální komisi Hradilová Marie 
 

 
KNIHOVNA 

 
V knihovně jsou stále knihy, které si můžete 
bezplatně odnést domů. Takto už si několik 
knížek pro děti odnesly maminky, dobrodružné 
knihy tatínkové a i o ostatní žánry byl zájem.  
Knihovna má přes vánoční svátky dovolenou, 
ale hned v úterý 5. ledna si můžete přijít vybrat 
od 16.30 do 18.30. 
 

KRÁTCE Z CÍRKVE 
 
Bohoslužby o Vánocích v místním kostele: 

25. 12. v 11 hodin 
26. 12. v 11 hodin 
27. 12. v 11 hodin 
  1. 1.   v 11 hodin 

 
Prohlídka betléma v kostele bude umožněna  
    25. a 26. 12. a 1. 1. od 14 do 15 hodin. 
Při bohoslužbách, prosíme, nerušte prohlídkou! 
 
Kdo bude mít zájem o Betlémské světlo může 
si  24. 12.  přijít před polednem ke Kouřilům 
č. 66 nebo 25. 12. do kostela. 
 

Nezapomeňte na Vánoční koncert 27. 12. v kostele. Začátek 
je ve 14,30 hodin. Účinkovat bude Jívovský sbor pod vedením 
Mgr. Ester Pelcové. 

Anežka Kouřilová 

 
 

KULTURNÍ DŮM – ZMĚNY K LEPŠÍMU 
 
Nejen ti, co navštěvovali taneční kurzy, ale i ostatní, měli už 
možnost si všimnout určitých změn, které nastaly během 
několika měsíců v Kulturním domě. Úpravy jsme zahájili 
výměnou závěsů v hlavním sále a pověšením obecního 
znaku. Další změnou v sále je nové obložení proti odírání 
omítky, natřené trubky od topení, nově přebroušené a 
napastované podlahy a také hodiny, které jsme dostali darem 
od paní Wernerové ze Sklo design. Ta také dodala zrcadla do 
předsálí a na WC. V předsálí kromě již zmíněného zrcadla, 
jsou natřené dveře od WC a věšáky neobvyklým odstínem 
zelené. Ani kuchyně nezůstala beze změn. Namontovali jsme 
nové věšáky, natřeli trubky od topení, pověsili novou záclonu 
a místo dveří, které neustále drhly, jsme dali závěs. Vše je 
sladěno dožluta. To vše se stihlo za tak krátkou dobu. 
Nápadů co vše ještě zlepšit je stále dost. Máme v plánu ještě 
například zkrášlit prostory kolem baru, chtěli bychom koupit 
myčku na nádobí a upravit i okolí před vstupem do Kulturního 
domu. Tady by mohli mít příležitost i místní podnikatelé. 
Rozpočet obce není nafukovací a díky zkrácení příjmů státem 
nemůžeme jako správci žádat od obce více peněz. 
      

Správci Kulturního domu v Hlušovicích 
 
 

 
OZNÁMENÍ – ZASÍLÁNÍ INFORMACÍ 

 
Některé emaily se vrací stále zpět z důvodu přeplnění 
emailové schránky. Udělejte si prosím místo na další 
informace o obecních akcích a sdělení zastupitelstva.  
 
Pokud už nechcete dostávat emaily, dejte to prosím 
vědět na email: podatelna@obechlusovice.cz 
Děkujeme za pochopení. 
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SENIOŘI 
 
K závěru roku patří vždy bilance. 
Dne 4. 12. se sešli hlušovičtí  senioři na výroční 
schůzi     zakončenou     příjemným    posezením    
při poslechu hudby    pana    Květoslava    Pospíšila  
z   Dolan. 
Z  57 členů Klubu se zúčastnilo 46, zbylí většinou pro 
nemoc byli omluveni. Vítaným hostem byla paní 
Zacpalová – místostarostka obce. 
Na programu byla výroční zpráva o činnosti Klubu, 
pozvánka na předvánoční akce v obci a gratulace 8 
jubilantům, kteří dovršili letos 60, 70, 75, 80, 85 let. 
Ještě jednou blahopřejeme. Ke zpestření programu 
bylo pozváno 5 zpěvaček – seniorek z Olomouce. 
Pak následovalo malé občerstvení, tradičně bohatá 
tombola a volná zábava. 
Přejeme všem krásné prožití Vánoc a do Nového 
roku hodně zdraví, aby nás stejně jako letos žádný 
z členů neopustil. 

Výbor KS 
 

DĚTSKÝ KOUTEK SKŘÍTEK 
 

Scházíme se s dětmi různých 
věkových kategorií (0 až cca 3 roky), 
každé úterý od 9.30 do 11.30 
v obecní klubovně. Přes zimu opět 
plánujeme odborné semináře. První 

bude pravděpodobně v úterý 19. ledna. Téma bude 
včas vyvěšeno na dveřích klubovny (vzorky pracích 
prášků, přednáška o očkování dětí nebo ekologické 
plenky – nový pohled na přebalování miminek).  
Cvičení s paní Vlastou bude pokračovat  od 14. 1. 
2010 opět v 15.30 v Kulturním domě. Cena zůstává 
na 50 Kč.  
Rádi uvítáme mezi sebou nové maminky. Neseďte 
doma, když je špatné počasí a přijďte. 
Děkujeme také manželům Štěpánkovým za to, že 
dětem věnovali mikrovlnku. 

Sylva Adamovská 

 
 

AAkkccee  vv  HHlluuššoovviiccíícchh  
 

DALŠÍ ROČNÍK TURNAJE V NOHEJBALE 
 
V sobotu 12. září 2009 proběhl již 3. ročník 
nohejbalového turnaje. Počasí nám přálo a společně 
s výborně připraveným občerstvením v místním 
sport-baru přispělo k pěknému sportovnímu zážitku. 
Turnaje se zúčastnilo celkem pět týmů z Hlušovic a 
jeden z Olomouce: 

- ČODAM (Petr Volek a bratři Zatloukalové) 
- BUCHAŘI (Tomáš Kouřil, Vít Žaluda a 

Jaroslav Diviš) 

- DYBUSTÁTOŘI (Roman Pospíšil, Petr Zavadil 
a Ondřej Stach) 

- ŠIŠOUNI (táta a syn Šiškovi a Ladislav Benda) 
- NAŠROT (Matěj Letocha, Jan Lorenc a Pavel 

Pužák) 
- Klub přátel nohejbalu Olomouc (Jan Mašľár, 

Jiří Vysloužil a Petr Krumpholz) 
Po zápasech ve dvou skupinách se dalšího klání již 
neúčastnili ŠIŠOUNI a NAŠROT.  
Odpoledne se turnaj dostal až k finálovému zápasu, 
který po krásném a těžkém průběhu nakonec vyhrál (již 
podruhé obhájil) Klub přátel nohejbalu Olomouc.  
Druhé místo ČODAM. 
Třetí místo BUCHAŘI. 
Věřím, že nohejbal v Hlušovicích získává na oblibě a 
příští (již čtvrtý ročník) nebude muset být zrušen pro 
nezájem. Přeji hodně zdaru ve sportu. 

Ing. Berzédi 

 
….. ZVONEČKEM TO ZAČALO, ZVONEČKEM TO 
KONČÍ 
 
V sobotu 28. 11.  zakončil taneční kurzy pro začátečníky 
a pokročilé závěrečný večírek, kterého se zúčastnilo 
více jak 80 lidí. 28 tanečních párů z letošních kurzů 
doprovodili jejich milí hosté, mezi kterými byl i hejtman 
Olomouckého kraje ing. Martin Tesařík se svojí 
manželkou, který velice obdivoval taneční výkony 
absolventů. Velice nás mrzí, že se tohoto večeru 
nemohl ze zdravotních důvodů zúčastnit starosta pan 
ing. Augustýn Gec, ale věříme, že se na naše tanečníky 
podívá na obecním plese a následně příští rok na 
dalším závěrečném večírku. 
Celým večerem nás provázela hudební skupina 
FORMACE pod vedením pana Milana Ludvika, který 
hrál skladby v rytmu anglického waltzu, argentinského 
tanga, vídeňského valčíku, nechyběla ani velice 
oblíbená kubánská cha-cha a hravý jive a nezapomnělo 
se samozřejmě ani na českou polku a maďarský čardáš. 
V polovině večera sálem zazněl country tanec Zuzana, 
do kterého se zapojili i hosté, kteří následně neváhali 
pokračovat v letkisu a nebo v ptačím tanci. Závěrem 
večera se rozezněl sálem nový a obávaný tanec 
pokročilých kurzistů tanec SAMBA, který ale skvěle 
všichni zvládli a my věříme, že si ho zatančí i na dalších 
akcích. 
Závěrem bychom chtěli ještě jednou všem párům 
poděkovat za nezapomenutelné podzimní večery, které 
jsme společně strávili v kulturním domě po devět 
nedělních večerů a přejeme všem kurzistům jistý 
taneční krok na plesové sezóně 2009/2010. 
Zvonečkem jsme každý taneční večer začali, 
zvonečkem jsme jej i ukončili a všem bychom vám tímto 
chtěli popřát pěkné a pohodové Vánoční svátky. 
 

Mirek a Iva Malí   
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USPÁVÁNÍ BROUČKŮ 
 
I v letošním roce jsme si hlavně s těmi nejmenšími 
připomněli, že kolem nás v přírodě to žije, i u těch 
malinkých tvorů – broučků. V zahradě mateřské školy 
měli broučci, tak jako loni, v hromadě listí pod mladou 
lípou nachystané roztomilé domečky. I když nám 26. 
října, kdy jsme akci uskutečnili, počasí moc nepřálo, na 
hřišti se objevoval jeden lampión za druhým. Lampióny 
totiž k uspávání broučků patří. Letos to bylo i se dvěma 
obřími lampióny, které se vznesly do výše a letěly a 
letěly… Kvůli špatnému počasí jsme je však moc 
dlouho nemohli sledovat. A tak rodiče rozsvítili 
lampióny svým dětem, děti si našly na hřišti každý 
svého broučka a průvodem jsme se rozešli směrem 
k zahradě mateřské školy. Letos byl průvod vesnicí 
pěkně vidět, protože se akce uskutečnila ještě před 
změnou času a byla ta správná tma jako v pytli. Na 
zahradě si děti uložily svého broučka do domečku, 
několikrát zkontrolovaly, jestli nevylezl a šly si 
zatancovat na hudbu z pohádky Včelích medvídků. A 
protože počasí bylo stále horší, tak se začali všichni 
rozcházet domů. Přejeme broučkům pěkný, ničím 
nerušený zimní spánek.  

Markéta Dejmalová 

 
JAK PROBÍHALO SÁZENÍ STROMKŮ 

 
V posledním čísle CO? v Hlušovicích jste se mohli 
dozvědět o plánované výsadbě stromků s možností 
vysadit si „vlastní“ strom.  
 
Výsadba se konala v sobotu 7.11. Možnost dopředu si 
vybrat a nahlásit preferovaný druh stromku využilo asi 
15 rodin, největší zájem byl o lípy, kterých bohužel 
nebylo mnoho. Listopadový termín vzbuzoval trochu 
nejistotu, zda bude akci přát počasí. Obavy se 
částečně naplnily v sobotní ráno, kdy mírně mrholilo a 
nebylo ani příliš teplo. O to víc jsme byli překvapeni 
velikou účastí občanů, kteří přišli přiložit ruku k dílu, a 
jejich pracovním nadšením. Ve velmi krátkém čase (asi 
za 2 až 3 hodiny) byly dovezené stromky i keře 
zasázeny a z velké části opletivovány. Jediný menší 
problém se vyskytl s několika kůly, které byly 
z nějakého důvodu naházeny do Trusovického potoka. 
 
Tímto bychom rádi vyjádřili svůj dík všem lidem, kteří 
se sázení stromků účastnili.  Poděkování patří rovněž 
panu starostovi ing. Gecovi, bez kterého by realizace 
celého sázení nebyla možná. Chceme se omluvit těm, 
na které stromek už nezbyl nebo kteří nedostali druh 
stromu, který si zarezervovali. Stalo se tak kvůli tomu, 
že 13 kusů stromků nebylo dodáno, což bylo v dalším 
týdnu napraveno. Nyní je alej kompletně vysázená 
(celkem 85 stromů a 65 keřů) a namulčovaná. 
Úspěšně proběhla i kontrola z  Agentury ochrany 
krajiny a přírody, která celou výsadbu sponzorovala. 

  
Pokud byste měli jakékoli komentáře a připomínky 
k akci, budeme rádi, když se o ně s námi podělíte. 
Věříme, že se nová alej dobře ujme a že stromy 
zpříjemnění dojem z krajiny u naší vesnice.  
 
Pro zájemce posíláme odkaz na fotografie ze sázení 
vystavené na internetu: 
http://baobab.rajce.net/Sazeni_stromku_v_Hlusovicich 
 
Za organizátory sázení napsala Tamara Faberová 
(xfaberov@mendelu.cz) 
   
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

SLOVÁCKÝ KOŠT 21. 11.  2009 
 

Letos poprvé se v naší obci konal košt přívlastkových 
vín od mladého vinaře Honzy Stávka z Němčiček u 
Hustopeč. Během řízené degustace 81 lidí mohlo 
vyzkoušet  10 vzorků kvalitního vína bílého, 
červeného, ale i růžového. Škoda jen, že se na akci 
přihlásilo málo místních lidí, proto organizátoři oslovili 
olomoučáky a kamarády z Bělkovic. K dobrému vínu 
Jirka Šmerda z Drnovic připravoval neustále plné 
zabíjačkové mísy a náš pan starosta krájel vynikající 
sýry. Po ochutnávce mohli všichni přítomní dopít 
načaté vzorky a dále zakoupit další výborné láhve vína 
nejen na večerní popíjení, ale i s sebou domů. 
Akce proběhla pod záštitou obce a díky ní jsme mohli 
k posezení pozvat výbornou cimbálovou muziku 
Primáš z Přerova. Ta uměla pěkně vtáhnout lidi do 
zpěvu, zvláště, když obcházela všechny stoly a hrála 
každému na přání. Samozřejmě se i tancovalo – 
čardáš, polku ale i tango si zatancovali přítomní 
účastníci kurzu tanečních pod vedením Mirka a Ivy 
Malých.  
Myslíme, že vinný večer s posezením u cimbálu se 
vydařil a doufáme, že příští rok se bude moci opět 
uskutečnit, tentokráte s větší obecní účastí. Rádi 
bychom poděkovali obci, sponzorům a všem, kteří se 
podíleli na přípravě a náročném dopoledním úklidu. 
 

David Friedecký 
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MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 
 
Letošní nadílka vyšla přímo na 5. prosince, tedy 
v den, kdy chodí Mikuláš. Program pro děti začal 
představením s názvem Pohádka z lesa. Divadlo 
Jany Novákové opět nezklamalo a zaujalo nejen 
malé, ale i větší děti. To se bohužel nedá říct o 
rodičích, kteří herce i ostatní, rušili svým hlasitým 
hovorem. Po skončení divadelního představení se 
předvedly děti z hlušovické mateřské školky, pod 
vedením paní ředitelky Milady Tiché a za asistence 
paní učitelky Miroslavy Šustkové. Na ně navázaly děti 
z hudebního kroužku s paní učitelkou Dejmalovou a 
ukázaly, co se za tak krátkou dobu stihly naučit. 
Všechna dětská představení ukončily děti anglickými 
písničkami, při kterých pomáhala paní učitelka Mc 
Mullin. Zanedlouho poté přišel tolik očekávaný 
Mikuláš s Andělem a Čerticí a všem přítomným 
dětem nadělil dobroty.  

Spolek žen Hlušovice 
 

VÁNOČNÍ JARMARK 
 
Existuje mnoho věcí, které spojují ve 
vánočním období malá i velká města či vesnice 
k vytvoření magického kouzla Vánoc. Atmosféra 
Vánoc je pravdu jedinečná, na jejímž vytvoření se 
podílí spousta komponentů, jako jsou různé druhy 
osvětlení, nazdobené a osvětlené vánoční stromečky 
a domy, voňavé cukroví, vánoční jarmarky s linoucí 
se vůní punče a jiných dobrot. Hlušovice i v letošním 
roce vytvořila pro radost nás všech tuto kouzelnou 
atmosféru svým osvětlením obecního úřadu a školky, 
spoustou předvánočních akcí a v neposlední řadě i 
vánočním jarmarkem. Ráda bych proto vyjádřila své 
uznání vystavovatelům a všem co se podíleli na této 
iniciativě, včetně nezbytného stánku s občerstvením 
a teplými nápoji, které v tak nepříznivých klimatických 
podmínkách drželo na nohách jak obsluhu, tak 
návštěvníky. Nechyběla ani intimní a navozující 
atmosféra svíček společně s osvětlenými stánky a 
dobrou náladou. Určitě se všichni shodneme, že tato 
iniciativa si zaslouží podporu nás všech, tak aby se 
mohla opakovat a rozrůstat i nadále v příštích letech 
a stala se tímto jakousi naší hlušovickou tradicí. 
Přeji všem klidné a spokojené prožití svátků 
vánočních. 

Martina Rescio Loučková 
 
 

VÝSTAVKA BETLÉMŮ 
 
Ve dnech 12. 12. odpoledne a 13. 12. dopoledne byla 
uskutečněna zdařilá výstava betlémů. Sešlo se asi  
30 exponátů, z poloviny jiných než loni. Opět tu byly 
keramické, různá provedení papírových i krásný 

betlém vyřezávaný z lipového dřeva. Stáří betlémů bylo 
různé: od 50 let minulého století až po nová provedení. 
Škoda jen, že o výstavku byl poměrně malý zájem. 
Výtěžek 710 Kč z dobrovolného vstupného bude dán na 
úhradu dluhu z opravy fasády kostela. 

Anežka Kouřilová 
 

Zájmové kroužky v Hlušovicích  
– reakce rodičů 

 
Výtvarný kroužek 
 
Jak jistě většina z Vás ví, od září probíhají v Hlušovicích 
zájmové kroužky pro předškoní děti. Výtvarná výchova 
pod vedením paní Šárky Krejčí se koná každé úterý od 
16.45 do 17.15 a od 17.15 do 17.45 hodin. Ačkoliv by se 
mohlo zdát, že kvůli pouhé půlhodince nemá cenu se do 
místní klubovny vypravovat, opak je pravdou. Pokaždé 
si odnášíme jeden až dva výrobky, které za malé 
asistence rodičů zvládnou vyrobit děti samy. Ať už se 
jedná o rozkošné náhrdelníky ze žaludů, šípků a 
kukuřičných zrnek, krásné stromy z  papíru a 
nasbíraného listí, veselé čerty, anděly a Mikuláše nebo 
pestrobarevné otisky jablíček, radost dětí je vždy veliká 
a rodiče odcházejí spokojení, že zase příjemně strávili 
část jednoho dlouhého chladného odpoledne. Jelikož je 
paní Šárka také zkušená pedagožka, děti si ve 
výtvarném kroužku zároveň osvojují a rozvíjejí 
dovednosti důležité pro pozdější školní docházku—
práce s nůžkami, správné držení štětce, jemná motorika  
atd. Chtěla bych touto cestou poděkovat paní Šárce za 
její odhodlanost, neutuchající optimismus, trpělivost a 
skvělé nápady. Dík patří i obci Hlušovice, která zcela 
bezplatně poskytuje prostory zdejší klubovny. Je 
příjemné nemuset děti neustále vozit do Olomouce, 
abychom jim umožnili se zabavit a rozvíjet. Je milé 
seznamovat se a setkávat s ostatními obyvateli 
Hlušovic. Je fajn zjišťovat, že Hlušovice nejsou jen 
umělá komunita vytvořená díky jejich blízkosti 
Olomouce. 

Lucie Mc Mullin     

Hudební kroužek 
 
Letošním rokem odstartovaly v Hlušovicích odpolední 
kroužky pro děti a bylo opravdu z čeho vybírat. Protože 
je naše dcera Sára hudebně založená, volba byla jasná 
- výuka na zobcovou flétnu. 
Všem můžeme tyto skvělé půlhodinky týdně vřele 
doporučit! Už od první hodiny byla Sárinka nadšená a 
doma na flétničku sama často trénuje, protože ji to moc 
baví a má sama radost z toho, že už umí něco zahrát. 
Hudební kroužek vede paní Markéta Dejmalová, které 
bychom chtěli tímto poděkovat za skvělý přístup k 
dětem a přejeme jí i nadále pevné nervy s našimi 
ratolestmi. 

Pavla Srovnalíková 
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Angličtina pro děti 
 
S velkou radostí jsem uvítala otevření kroužku 
angličtiny pro děti tady u nás v Hlušovicích. Hned z 
první hodiny jsme byli já a především můj 3-letý syn 
Filípek naprosto nadšeni a naše nadšení trvá nadále. 
Jednotlivé lekce jsou velmi pestré a zábavné. Děti 
zpívají, tancují, skákají, malují, apod.. Na závěr každé 
lekce jim autíčko přiveze nějakou tu dobrůtku, za níž 
děti samozřejmě poděkují „Thank you“. Nejen Filípek, 
ale i ostatní malí žáčci angličtiny si i doma prozpěvují 
chytlavé anglické písničky a ve školce se vzájemně 
chlubí, jaké že to nové anglické slůvko umějí. 
Angličtina pro děti, stejně jako paní učitelka Lucie Mc 
Mullin, zkrátka nemá chybu a vy všichni, kdo máte 
doma malé děti, neváhejte a určitě je do angličtiny 
přihlaste.  

Dana Knappová 

 
CVIČENÍ PRO ŽENY 

 
Začíná se cvičit hned první středu v novém roce 
(6.1.2010) v 18.00 v Kulturním domě. 
 

 

NNáázzoorryy  aa  vvyyjjááddřřeenníí  oobbččaannůů  
 
Níže uvedené názory a vyjádření občanů jsou 
uveřejněny tak, jak přišly. Nevyjadřují názory 
redakční rady ani zastupitelstva obce.  
 
Vážení sousedé,  
jsem nucen reagovat na příspěvek pana starosty v 
časopise Co? na článek „Převody inženýrských sítí na 
obec“ a zároveň se mluvit novým občanům obce 
Hlušovice, kteří bydlí na pozemcích okolo „akátu“. 
Omlouvám se a mrzí mne, že jste se stali rukojmími 
našich žabomyších válek s panem starostou. 
Fakta: 
1, Na soukromých pozemcích stojí nejen 
„naše“inženýrské sítě, ale i kanalizace postavená 
panem starostou. Rozdíl je jen v tom, kdo tuto 
infrastrukturu financoval. Naše sítě jsou financovány 
soukromými prostředky a kanalizace byla financována 
z veřejných peněz. Kanalizace stavěná panem 
starostou je napojená a léta funguje bez věcných 
břemen a po nás (Vás) věcná břemena vyžaduje. 
Důkazem je list vlastnictví pana starosty, volně 
dostupný na internetu. 
2, Podobný projekt jsme realizovali i v Bystřici pod 
Hostýnem a zde žádný problém nebyl. Sítě fungují na 
soukromém pozemku bez věcný břemen a darů.  
3, DPH ve výši 19 % za inženýrské sítě byla 
vyfakturována a řádně odvedena při prodejích RD.  
4, Naše firma zajistila pomoc zkušeného právníka a 
administrativní pracovnici, která měla a má za úkol 

starostovy výmysly řešit za naši firmu. Z výše 
uvedených důvodů, bez mé účasti.  
5, Nejsme developerská společnost, jsme pouze malá 
stavební firma, která se snaží ve velké konkurenci a ve 
spleti nesmyslných předpisů a povolení, přežít.  
Pocity (mé pocit): 
Všichni jsme si rovni, někteří rovnější. 
V některých městech to jde, ale v naší obci je to 
problém. 
Hlušovice potřebují, jako sůl, nového, mladého, 
lidového pana starostu, bez předsudků, který bude 
problémy řešit a ne je vymýšlet, který bude fungovat 
pro občany a ne proti nim a který konečně sežene 
peníze na další rozvoj naší obce. Sedmnáct let vlády 
jednoho muže mi silně připomínají doby nedávno 
minulé. 

Ing. Tomáš Pospíšil 
 
K příspěvku ing. Tomáše Pospíšila 
Nerozumím podrážděné reakci ing. T. Pospíšila na můj 
článek k převodu inženýrských sítí v minulém čísle 
Co? v Hlušovicích. Mojí povinností bylo vysvětlit všem 
podstatu problému a způsob jeho řešení.  
K jeho poznámce o neexistenci smlouvy o věcném 
břemeni na obecní čerpací šachtu na mém pozemku : 
Při výstavbě splaškové kanalizace v roce 1998 byla    
v  8  případech umístněna čerpací šachta splaškové 
kanalizace na  soukromých pozemcích – ve dvorech 
usedlostí. Jedním z těch případů byl můj pozemek. 
Stalo se tak na základě dohody s majiteli těchto 
pozemků, usnadnilo a zlevnilo to řešení kanalizace 
obci i dotčeným nemovitostem. Podobně byla v témže 
roce vedena soukromá větev kanalizace ing. Tomáše 
Pospíšila po obecním a soukromých pozemcích. Byla 
to doba intenzivní výstavby obecní infrastruktury 
(výstavba kanalizace, plynovodní sítě, infrastruktury 
Louček), kterou jsem měl v té době na starosti sám. 
V těchto případech nebyly zatím uzavřeny smlouvy o 
věcném břemeni.  
Tato skutečnost však nemůže sloužit k tomu, aby se 
takto neřešilo dalších 80 domů z nové výstavby 
Stavitelství Pospíšil, s.r.o.  a v majetku obce zavládl 
majetkoprávní chaos, těžko později řešitelný. 

Ing. Augustin Gec 
 
 
 
Parkování na chodníku! 
Prosíme, neparkujte na chodníku. S kočárkem vaše 
auto pak musíme obcházet a vejít tak zbytečně do 
silnice. Hlavně na hlavní silnici je to problém. Parkujte 
svá auta jinde. 
Děkujeme!  

Maminky z Hlušovic 
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JJaakk  jjee  nneezznnááttee  ……  
 
SYLVA ADAMOVSKÁ: 
 

 „CHTĚLA JSEM STUDOVAT HISTORII, ALE 
VĚDA ZVÍTĚZILA…“ 
 
Paní Sylvu Adamovskou, naši novou kronikářku, 
snad ani není potřeba představovat. Znají ji asi 
všichni. Ta věčně usmívající se mladá žena je 
všudypřítomná. Můžete ji vidět v obklopení jejich dětí, 
v dětském koutku Skřítku, který pomáhala založit. Na 
akcích spolku žen či kulturní a sportovní komise.  Je 
v redakční radě našeho časopisu, kde pravidelně 
přispívá svými články, a spolu se svým manželem a 
s manželi Dejmalovými  se nově stará i o náš kulturní 
dům. A jistě jste si již všimli nenápadných malých 
změn za rok 2009, které prozářily prostory tohoto 
domu. Takže máme pocit, že ji známe dokonale. 
Jenže, kdo z nás ví, jaká je vlastně její profese a má 
ještě nějaké další koníčky?  
 

1. V Hlušovicích patříš k lidem, kteří pro 
tuto obec už ledacos vykonali. Jak jsi tu 
vlastně dlouho?  

Přistěhovali jsme se o vánocích v roce 2004. 
Mám tady rodinu, za kterou jsme často jezdili. 
Moc se nám tu líbilo, a když byla možnost koupě 
pozemku, neváhali jsme. 
 
2. Spoluzakládala jsi dětský koutek Skřítek, 

jsi ve spolku žen, v kulturní a sportovní 
komisi, v redakční radě obecního 
časopisu a spolu se svým manželem a 
manžely Dejmalovými se již celý tento 
rok staráš o náš kulturní dům. Jakou máš 
motivaci k tomu všemu? 

Díky tomu, že máme malé děti, tak se snažím 
pro ně vymýšlet nějaký program. Díky Spolku a 
komisi je tady každý měsíc nějaká větší akce, tak 
je to paráda. Co se týká správcovství kulturního 
domu, tak tam byla jednoduchá motivace – 
krásnější, barevnější a modernější „kulturák“. 
 
3. Kromě výčtu v předešlé otázce jsi také 

kronikářkou naší obce. A i tady je za 
Tebou vidět už kus práce. Co to znamená 
být kronikářkou obce? 

Vědět o každé akci a nezapomenout si zapisovat 
informace o počasí. Také sledovat dění v celé 
republice, chodit na semináře a vědět, podle 
jakých osnov kroniku psát. Máme kroniku 
psanou na počítači a tam platí jiná pravidla než u 
ručně psaných. Také lítat po akcích s foťákem a 
vše zaznamenávat. 
 

4. Co Tě na kronikářství přitahuje? 
Zajímá mě život, jaký lidé vedli dřív. Taky jsem měla 
možnost nahlédnout do našich starých kronik a 
dozvědět se něco o historii naší obce. Historie mě 
bavila vždycky. Původně jsem ji také chtěla 
studovat, ale nakonec zvítězila věda.  
 
5. V Hlušovicích se řadu let kronika nevedla. 

Vše se musí nějakým způsobem doplnit. 
Jakým? 

Do roku 1990 máme společnou kroniku s obcí 
Bohuňovice a od roku 2007 už píšeme kroniku naší 
obce sami. Těch 16 let mezi tím dopíšeme spolu 
s panem starostou dohromady, jako jednu knihu. 
Naštěstí pan starosta má nějaký materiál a máme 
také k dispozici obecní časopis, tak to nebude tak 
hrozné.  
 
6. Tak jsme probraly tvůj obecní život a mohly 

bychom se zaměřit na tvůj profesní. Co 
říkáš? 

Proč ne? 
 
7. Takže jaká je vlastně tvá profese? 
Jsem chemik – analytik. Pracuji na částečný úvazek 
jako primář v nemocnici ve Šternberku na Oddělení 
laboratorní medicíny.  
 
8. Co jsi studovala? 
Mám vystudovanou Přírodovědeckou fakultu na 
Univerzitě Palackého, obor Analytická chemie. 
 
9. Vím, že jsi chodila i do skautu. Co ti 

skauting dal do života? 
Hodně. No, v podstatě, většinu poznatků používám 
dodnes. Např. využívám uzly, v přírodě se řídím 
správnými zásady táboření a zdravověda mě živí. 
Snad kromě morseovky, tu zatím nepotřebuji 
(smích).   
 
10. Jsi velmi činorodá. Jak to všechno zvládáš? 

A co na to tvá rodina? 
Vše je o organizaci. A rodina? Manžel pomáhá, jak 
se dá. Když je akce náročnější, zapojuji do hlídání 
našich dětí i sestru s rodinou a taťku. 
 
11. Co bys chtěla na sobě změnit? A co naopak 

bys v sobě nevyměnila ani za nic na světě? 
Těžko říct. Asi se naučit říkat častěji ne. A co bych 
nevyměnila? Veselou povahu a nadšení pro 
cokoliv. 
 
12. A co na ostatních? Co tě na nich rozčiluje a 

čeho si naopak velmi vážíš? 
Vadí mi lidská hloupost a tvrdohlavost a naopak si  
vážím lidí, co umí přiznat vlastní chybu. 

Pokračování na straně 11 
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Pokračování ze strany 10 

 
13. A jsme u třinácté otázky. Jsi pověrčivá? 
Naštěstí ne. 
 
14. Jaké máš životní moto? A jaký máš sen? 
Moto mám od svého otce: Rozčilovat se, 
znamená mstít se na svém 
zdraví za blbost jiných. Snažím 
se jím řídit. Co se týká snů, tak 
většina se mi už splnila. O 
dalších zatím raději nebudeme 
mluvit.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
15. Co bys přála svým spoluobčanům do roku 

2010? 
Ať se mají rádi, jsou zdraví a veselí a ať se více 

účastní obecních akcí. 

 
 
Ještě dlouho by se dalo se Sylvou 
vyprávět. O skautských zážitcích, o 
chemii, která je mi velmi vzdálená, o 
jejich plánech a snech. A zcela určitě 
bychom se hodně nasmály. Zabralo by 
to však hodně stránek, a tak prozatím 
je to vše. Myslím si však, že ještě 
hodně o ní uslyšíme. A tak, Sylvo, 
děkuji za rozhovor a i tobě hodně 
veselou a zdravou mysl nejenom 
v příštím roce. 

Jaroslava Zacpalová 
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Vánoční čas, jenž přišel zas, 
rozhořel oheň srdcí v nás. 

Radost a štěstí, úsměvy dětí, 
cukroví zavoní, rolničky zazvoní, 

rozsvítí se stromeček, potěší dáreček. 
 

Pak na dveře klepe již rok Nový, 
přejme si navzájem, ať je jen dobrý. 
Nechť zdraví nám co nejvíc přeje, 

štěstí, láska a úspěch se na nás směje. 
Všem přejme jen to nejlepší, 

ať splní se nám naše sny! 
 

 
Redakční rada 
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